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Dne 10. 5. se uskutečnil koncert ve Společenském centru pro žáky 

prvního a druhého stupně ZŠ Jakuba Jana Ryby. Hudebníci PKF a 

orchestru Národního divadla představili světově známé melodie od 

Antonína Dvořáka, Bedřicha Smetany a Leoše Janáčka. Vynikající 

moderátorka a cellistka Judita Škodová zapojila do hudebního 

programu nejen žáky, ale také učitele. Díky improvizovaným 

nástrojům a invenci žáků a učitelů tak vznikaly zcela originální 

melodie, které pobavily jak účinkující, tak posluchače. Celá 

akce probíhala v rámci Roku české hudby a profesionální výkony 

hudebníků připomněly unikátní hodnotu české národní hudby. Jak 

sama zmínila paní Škodová, univerzálnost hudebního jazyka je 

zřejmá nejen v Čechách, ale také v dalekých zemích Afriky a všude 

jinde po světě. Na tomto místě bychom rádi poděkovali Městu 

Rožmitál pod Třemšínem za finanční příspěvek. 

David Štěch, vyučující Hv 

 

 

 

Číslo 9, ročník 2024, vydává Základní škola J. J. Ryby, Rožmitál p. Tř. 

Květen plný zajímavých cest 

Květen pro mnohé žáky a vyučující připravil zajímavé cesty, výjezdy, 

exkurze. Někteří naši žáci se podívali až za hranice vlasti, někteří vyjeli 

poznávat blíže či dále od naší školy. Kam se vydali, jaké to bylo, co vše 

poznali, to se dozvíte níže.  

 

Koncert 
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Žáci 8. ročníku se vydali na dvoudenní exkurzi do Vídně. Během 

prvního dne jsme navštívili náměstí Marie Terezie, poté nádvoří 

Hofburgu. Další naše kroky vedly na dobrodružnou cestu časem v 

Time Travel a do zábavního parku Prater. Večer nás čekalo 

ubytování v hotelu a večeře. Druhý den hned po snídani jsme 

vyjeli na zámek Schönbrunn, tam byla prohlídka pokojů, které 

připomínaly nejen Marii Terezii, ale i císaře Františka Josefa 

I. a jeho manželku Sissi. Potom jsme si mohli projít zámecký 

park s Neptunovou kašnou a Gloriettem, mohli jsme se podívat do 

Muzea kočárů, do ZOO nebo také do bludiště. A poslední kroky nás 

zavedly do Muzea čokolády, kde jsme si pochutnali na sladkých 

dobrotách a vyrobili si své vlastní pralinky. Děkujeme paní Janě 

Husárové a její cestovní kanceláři za příjemný pobyt ve Vídni. 

                                                                                                                   

Nikola Kolářová, 8. B 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Císařská Vídeň vítala osmáky 
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Dne 2. května jsme se se svou třídou zúčastnili exkurze do 

památníku Terezín. Byl to slunečný den, který alespoň z části 

rozjasnil temnou minulost tohoto místa. 

Komentovaná prohlídka Malé pevnosti, Magdeburských kasáren              

a Muzea ghetta nás všechny dojala. Nejen mě, ale i mé spolužáky 

a paní učitelky. Dozvěděli jsme se spoustu nových informací, 

ačkoliv většinou neuspokojivých. I přes to, že jsme o perzekuci 

českého národa v době nacistického režimu za 2. světové války a 

historii tohoto místa už hodně věděli, bylo to pro nás všechny 

silné zjištění. 

Součástí prohlídky byl náhled do cel, kde byli židé a ostatní 

nevinní lidé vězněni, marodky, odvšivárny, sprch, nemocnice, 

došli jsme až na popraviště. Velmi zajímavý byl dokument                

o Terezíně, promítaný v místním kině. I přesto, že jsme dávno 

věděli o tom, jak se s vězni tehdy zacházelo, tak slyšet to,                

a ještě na vlastní oči vidět ty otřesné podmínky, které omezovaly 

jejich životy, bylo opravdu nepříjemné. 

Měli jsme také možnost projít si chodbou, která je součástí až 

téměř třicetikilometrového podzemního komplexu chodeb. I když 

byla exkurze lehce smutná, moc se to všem líbilo. Byla to pro 

nás všechny silná zkušenost, která nás nenechala chladnými. 

Tato exkurze nám připomněla, jak důležité je pamatovat na 

minulost a učit se z ní. Ačkoli jsme se setkali s nepříjemnými 

pravdami, byla to cenná lekce, kterou si budeme pamatovat. 

 

 P. Španihel, 9.B 

Exkurze do Památníku Terezín 
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Za tento měsíc jsme zažili jako obvykle několik akcí. Jako první 

bych zmínil konferenci Žákovských parlamentů v Blatné, kde jsme 

se kromě jiného podělili s ostatními parlamenty o nápady. Byla 

to velmi vydařená akce s doprovodným programem, a hlavně 

produktivní počin. Dalším vydařeným výletem byla prohlídka ZŠ 

Poděbrady a představení ž. parlamentu. Ptáte se, proč zrovna 

Poděbrady, proč tak daleko? Poděbrady jsou spřátelené město 

Rožmitálu a byli jsme požádáni o navázání spolupráce i mezi 

školami. A kdo jiný by měl začít spolupracovat než parlamenty? 

V Poděbradech jsme vyzkoušeli, jaké je to být v zastupitelstvu 

města. Po programu na úřadě následovala i krátká prohlídka města. 

S parlamneťáky ze ZŠ T. G. M. jsme si vyměnili zkušenosti, 

prohlídli si jejich školu a zjistili, jaké je to suprové, když 

máte podporu učitelského sboru, a hlavně vedení školy. Při 

závěrečném brainstormingu jsme se snažili vymyslet nějakou 

společnou akci. Uvidíme, jak bude naše spolupráce v budoucnu 

vypadat.  Poslední akcí, již menšího významu, byl den šílených 

účesů, který se na naší ZŠ pořádá opakovaně. Každý, kdo přišel 

se šíleným či zajímavým účesem, dostal malou odměnu. Dále jsme 

vybrali několik pytlů plyšáků, které jsme roztřídili a 

připravili k odvozu na ORL Příbram. Moc děkujeme za velké 

množství plyšáků, které jste přinesli. Určitě udělají radost 

dětem ošetřeným na tomto ne mnoho populárním oddělení. Jako vždy 

jsme si tento měsíc užili. 

Jan Němec, předseda ŽP 

 

 

 

 

 

 

 

 

Žákovský parlament Rybičky 

Konference ŽP v Blatné 
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                  prezentace v malé tělocvičně 
 

                

učebny: 

jazyková, dílny, výtvarná 

 

 

           prezentování ŽP a EVVO na městském úřadě 

 

 

Výjezd Poděbrady 
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Sbírka plyšáků 

Prodej kytiček proti rakovině 

Den šílených účesů 
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Dne 22. května jsme se i přes vydatnou přeháňku vydali na vlakové 

nádraží, kde stál Legiovlak. Těchto několik vagónů fungovalo 

jako pojízdné muzeum Československé obce legionářské. Legiovlak 

představoval věrnou repliku legionářského vlaku, v němž žili a 

bojovali příslušníci naší zahraniční armády v Rusku v letech 

1918–1920. My jsme si prohlídli několik vagónů s výkladem 

průvodce. Na závěr jsme si mohli nechat vytisknout informace o 

našich předcích, kteří byli legionáři.  

7. B                                                                                                                                     

 

Dne 24. května se naše třída 9.A vydala na rožmitálské vlakové 

nádraží, na které dorazila unikátní souprava 14 

zrekonstruovaných vozů, představující věrnou repliku 

legionářského vlaku, v němž žili a bojovali příslušníci naší 

zahraniční armády v Rusku v letech 1918-1920. Na začátku nás 

čekal krátký film o vzniku čs. legií a o jejich válečných 

operacích na Transibiřské magistrále v Rusku v letech 1918-1920. 

Pak jsme se vydali s průvodcem „legionářem“ na prohlídku 

jednotlivých vagónů, např. těplušky, což byla ubytovna, pošty, 

ordinace, kovárny atd. V každém z vozů jsme si mohli díky 

poutavému vyprávění legionáře, informačním panelům a vystaveným 

předmětům, jakými byly originální součásti výstroje a výzbroje 

a předměty každodenní potřeby legionáře, udělat představu o 

životě legionáře v Rusku. Návštěva legiovlaku se nám všem líbila 

a byla pro nás vítaným zpestřením výuky dějepisu. 

P. Beran, 9.A 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Legiovlak 
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Dne 3. května navštívili žáci 9. ročníku ZŠ J. J. Ryby, kteří se 

zapojili do soutěže „Skladatelé, kteří se inspirovali českými 

dějinami a přírodou“, Památník Antonína Dvořáka ve Vysoké u 

Příbrami. Dopravili jsme se do Vysoké na bicyklech. Na místě nás 

čekala příjemná průvodkyně, která nás provedla kolem zámečku a 

Rusalčina jezírka a poté i interiérem. Během této prohlídky jsme 

měli i několik zábavných aktivit. Mezi takové aktivity patřila 

třeba pantomima s výjevy z opery Rusalka nebo kreslení pocitů z 

Dvořákovy hudby. Tím se výlet vymykal klasickým školním 

exkurzím. Výlet se všem zúčastněným velmi líbil a byl příjemným 

zpestřením školního docházky. 

 

J. a J. Němec 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Výlet deváťáků do Památníku Antonína Dvořáka 
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Poslední dubnové pondělí 

a úterý se rožmitálské 

fotbalové naděje 

zúčastnily dnes už 

legendárního turnaje 

McDonald's Cup v 

Příbrami. Za krásného 

počasí se nažhavení 

minihráči od nás utkali 

se stejně naladěnými 

"plejery" z dalších 

škol. Každý zápas se hrál 

naplno s nasazením, jaké 

je vidět například v Lize 

mistrů, proto uhraný 

bod, nebo dokonce 

vítězný zápas, je velice 

cenným zážitkem pro 

nastupující generaci fotbalistů. Za tyto dva dny jsme třikrát 

vyhráli a k tomu uhráli ještě jednu remízu.   

Všichni naši hráči se domů vrátili zdravě unavení, ale s dobrým 

pocitem z odehraných zápasů… 

Marcel Voříšek  

 

  

 

 

V úterý 6. května se konalo okresní kolo 

Poháru rozhlasu pro rok 2024. Naše 

děvčata ze 6. a 7. tříd se vydala do 

Příbrami na Sportovní areál Pod Svatou 

Horou. Čekaly na ně atletické disciplíny 

jako běh 60 m, vytrvalostní běh na 600 m, 

skok do dálky, skok do výšky, hod 

kriketovým míčkem a štafetový běh. 

Děvčata se svého úkolu zmocnila s velkou 

vervou a vybojovala krásné 8. místo z 

celkem 15. přihlášených škol. Ve stejný 

den dívky z 8. a 9. ročníků vycestovaly 

na Dobříš. Zde se zúčastnily běhu na 60 

m, vytrvalostního běhu na 800 m, skoku do 

dálky, skoku do výšky, vrhu koulí a 

štafetového běhu. Největší počet bodů 

nasbírala Barbora Bernášková z 8.C, která 

excelovala v běhu na 60 m a získala 1. 

místo v celkovém bodování. Starší žákyně 

přivezly konečné 9. místo ze 14. 

zúčastněných škol. Kvůli nepříznivému 

počasí byly závody chlapců přesunuty na 

středu 15. května. Do Příbrami se rozjeli 

hoši z 6. a 7. ročníků. Na naše sportovce čekaly disciplíny běh 

"Karbanátkový turnaj" 

Pohár rozhlasu 2024 
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60 m, vytrvalostní běh 1000 m, 

skok do dálky, skok do výšky, hod 

kriketovým míčkem a také 

štafetový běh. Chlapci bojovali 

jako lvi a umístili se nakonec na 

hezkém 7. místě. Tohoto závodu se 

zúčastnilo 14. přihlášených 

škol. Všem závodníkům děkujeme za 

reprezentaci školy a přejeme 

mnoho dalších sportovních 

úspěchů. 

Učitelé TV 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dne 22.4.2024 se trojlístek žáků ze 7.A z naší školy zúčastnil 

okresního kola BIO v Příbrami v kategorii D - mladší žáci. Na 

27. místě se umístil Daniel Hásek, 18. místo obsadila Veronika 

Hrdinová. Nejúspěšnější naší účastnicí byla Johana Matějková, 

které se podařilo umístit se na velmi pěkném 12. místě. Johanka 

porazila nejen 15 žáků ze sedmi základních škol okresu Příbram, 

ale i 2 studenty Gymnázia a SOŠE Sedlčany.   

Pro všechny 3 účastníky to byla jejich první životní zkušenost 

s okresním kolem BIO.  

V jednotlivých kolech žáci získávali body v testu vědomostí, v 

určování přírodnin a v laboratorních cvičeních. Součástí 

hodnocení v okresním kole bylo i zpracování samostatné práce na 

vybrané téma. Z nabízených témat si účastníci vybrali vytvoření 

24 kartiček kvarteta 6 listnatých stromů. Splnění tohoto 

vstupního úkolu bylo hodnoceno maximálním počtem bodů. 

  

Všem našim žákům velice blahopřejeme k umístění a zároveň jim 

děkujeme za reprezentaci naší školy.  

Okresní kolo biologické olympiády 
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Poděkování rovněž patří paní učitelce Mgr. Janě Sadílkové a 

asistentkám pedagoga paní Monice Pechové a paní Ivě Hoškové, 

které také pomáhaly našim účastníkům s přípravou na okresní kolo 

biologické olympiády. 

 

Mgr. František Matějka 

učitel přírodopisu 
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Žáci všech tří rožmitálských prvních tříd vyrazili ve dnech 13.-

15. 5. 2024 se svými učitelkami a asistentkami na svou první 

krátkou školu v přírodě v RS Střelské Hoštice v krásné pošumavské 

přírodě. Během ní se podívali na farmu Envicentra Proud v 

Horažďovicích, kde si vyzkoušeli, jak se starat o králíky, ovce, 

drůbež; zkusili si, jak se dojí mléko, jak utlouct máslo ze 

smetany, namleli si svou vlastní mouku a z ní upekli placky. 

Děti si zahrály několik sportovních her, užily si dětská hřiště, 

vyrazily na malou túru zakončenou zmrzlinou a největší odměnou 

za přežití bez maminek a tatínků byla návštěva aquaparku s 

vířivkami a tobogány. K úspěšnému průběhu výletu přispělo krásné 

počasí, dobrá kuchyně a příjemné prostředí rekreačního areálu. 

Tři dny utekly jak voda a děti se opět s radostí vrhly kolem 

krku rodičům. Do příštího roku budou zas o něco samostatnější a 

zvládneme už spolu určitě celý týden! 

I. Hořejší, V. Malá, V. Lukášová – učitelky 1. tříd 

Prvňáčci zažili svou první školu v přírodě 
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Šestý ročník vyrazil 2. 5. na výlet do svíčkárny a čokoládovny 

v Šestajovicích. Když jsme vešli do areálu, jako první nás 

přivítala různá domácí zvířata jako například kůzlata, oslíci, 

prasátka, či slepice. Některá se pochybovala po zahradě volně, 

takže jsme si je mohli i pohladit. Hned po zvířatech nás 

přivítala paní, která nás vzala do dílny, ve které jsme si mohli 

ozdobit svou vlastní svíčku barevným voskem a vytvořit vlastní 

sůl do koupele. Následoval přesun do vedlejší budovy, kde jsme 

se dozvěděli soustu informací o kakaových bobech a výrobě 

čokolády. Mohli jsme si vyrobit a ozdobit svou vlastní a dostali 

jsme i ochutnávku. V krámku jsme utratili zbytky svých peněz a 

zamířili zpět k domovu. Výlet se nám moc líbil a už se těšíme na 

další. 

Zuzana Veselá 6. B 

  

  

   

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

Svíčkárna a čokoládovna Šestajovice 
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Ve čtvrtek 9. 5. vyrazil 6. ročník autobusem směr Hluboká nad 

Vltavou. Jako první jsme navštívili Národní zemědělské muzeum, 

kde nás pan průvodce seznámil se spoustou různých expozic. Týkaly 

se například myslivosti, rybářství či lesnictví. Dozvěděli jsme 

se také o povolání plavců, kteří dříve převáželi dřevo přes řeku. 

Po prohlídce jsme se přesunuli do zoo, kde nám paní učitelky 

rozdaly pracovní listy, do kterých jsme doplňovali informace, 

které jsme se o zvířatech dozvěděli. Vyplněné listy jsme si v 

závěru zkontrolovali a čekal nás vytoužený rozchod, při kterém 

jsme se vydali každý za zvířaty, která nás zajímala nejvíce. Při 

zpáteční cestě autobusem nás pár vyčerpáním usnulo, ale moc jsme 

si výlet užili.  

Tereza Valentová 6.B 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zoo Hluboká nad Vltavou 
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Hned druhý den po návštěvě zoologické zahrady 10.5. se třídy 6. 

ročníku vypravily do Dobříše, kde navštívily dějepisnou exkurzi. 

Výstava nesla název „Od hieroglyfů k Tutanchamonovi“. Jako první 

jsme navštívili dílnu, kde jsme si mohli vyrazítkovat své jméno 

v hieroglyfech, prohlídnout si mumii, nebo si zkusit obléct šaty 

podobné těm, které nosili lidé ve starověkém Egyptě. Následovala 

prohlídka výstavy, na které jsme se dozvěděli, jak bylo 

rozluštěno egyptské písmo i to, jak byly nalezeny hrobky 

egyptských panovníků a co všechno v nich bylo. Nakonec jsme se 

zastavili u občerstvení a počkali na autobus, který nás dopravil 

zpátky domů. 

Matouš Vrchota 6.B 

Od hieroglyfů k Tutanchamonovi 
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27.4. Byl 7. ročník 

ve městě Tábor. Na 

programu byly dvě 

zastávky. Jako první 

se žáci podívali do 

Husitského muzea na 

náměstí. V muzeu 

byly vystavené 

zbraně, brnění a v 

nějakých částech 

byly interaktivní 

aktivity, například 

krátký dokument o 

husitech. Dále 

pokračovali na 

husitské hradby, 

které jsou kousek od 

náměstí. Děti měly 

rozchod na oběd a na 

prozkoumání zbytku města. Nedaleko se nachází Táborská ZOO, kam 

se žáci také podívali. Zoo není moc velká, ale stojí za to. 

Zvířatům jste tam velmi na blízku a k některým můžete do výběhu 

a pohladit si je. Například od medvědů jste tam pár metrů. Výlet 

si žáci velmi užili. 

 
V pondělí 27. 5. navštívili žáci 7. ročníku město Tábor.  

Nejdříve jsme šli na výstavu o husitech a Janu Žižkovi do 

Husitského muzea. 

Výstava zahrnovala 

krátký film, prohlídku 

výstavy o Janu Žižkovi 

a husitech. Poté jsme se 

přesunuli do expozice, 

kde byly obrazy a velká 

socha koně. Moc se nám 

tam líbilo. Po 

prohlídce výstavy jsme 

jeli do Zoo Tábor, která 

byla nedaleko.  

V Zoo byla zajímavá 

zvířata, jako například 

mara stepní, fosa 

madagaskarská, jak 

domácí, klokan 

rudokrký-albín.  

I když byla Zoo malá a 

skromná, tak byla krásná. Vyšlo nám i počasí.  

Děkujeme třídním učitelům, že nás vzali na pěkný výlet.   

Eva Morávková                                                                                                                                     

7. A 

 

Husitské muzeum a ZOO Tábor 
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Chtěla bych za celý učitelský sbor 

poděkovat velmi nadanému žákovi 

Lukášovi Jeníčkovi, který nastupuje v 

září na gymnázium, za všechny jeho 

úspěchy. Reprezentoval naši školu při 

matematické, biologické i zeměpisné 

olympiádě, vzorně se vždy připravoval 

do hodin po celou dobu studia. Chtěli 

bychom mu popřát mnoho úspěchů i v 

budoucnu, ať mu nadšení z čerpání 

nových informací přináší i nadále 

velkou radost. Děkujeme. 
Zdeňka Čížková 

 

 

 

 

 

 

 

 
Závěrečná konference CO2 ligy 

Žáci 6.A se připravují na vystoupení v Senátu ČR. 

 

Hezký den,  

máme radost, že jste zvládli projít celoročním programem CO2 

ligy a splnit všechny mise. Jsme rádi, že jste přijali naše 

pozvání na závěrečnou konferenci, která se koná ve čtvrtek 13.6. 

v hlavním sále Senátu České republiky v Praze, kde se budeme 

moct společně potkat. Věřím, že to pro vás všechny bude zážitek, 

na který budete dlouho vzpomínat. 

Program konference 

10:00 – 10:45 Registrace  

11:00 - 11:30 zahájení, uvítací slova, představení soutěže  

11:30 - 13:00 představení výsledků činnosti jednotlivých týmů 

Slavnostní poděkování za účast, předání diplomů  

13:00 – 13:30 drobné občerstvení, veganské menu  

od 13:30 prohlídky historických sálů Senátu 

 

Michaela Gajdošová 

Ekologický institut Veronica 

 

Senát – otázky 

Úkolem, o který vás poprosíme, je vytvoření čtyř otázek, které 

byste rádi položili: 

 

a. ministru životního prostředí Petru Hladíkovi 

Účastnil jste se v poslední době nějaké „ekokonference“?   

Jak jste se na ni dopravoval? 

Co Vás na vaší práci nejvíc baví? 

CO2 liga  

Poděkování 
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b. senátorce Adéle Šípové  

(která se velmi věnuje vodě a suchu na celoevropském měřítku)  

Šetříte doma vodou?  Jak se snažíte snížit svojí „vodní stopu“? 

Teče Vám z kohoutku voda pitná nebo ji musíte kupovat  

v obchodě? 

 

c. Michalu Brožovi, vedoucímu kanceláře Informačního centra 

OSN v Praze 

Čím se aktuálně v centru OSN zabýváte a týká se to změn klimatu? 

 

d. aktivistovi nebo aktivistce, kteří bojují za záchranu 

planety 

Jak se snažíte o záchranu planety bojovat?  

Máte na domě, kde bydlíte solární panely?  

Zachytáváte dešťovou vodu na zalévání? 

 

 

 

 

 

 
Po stopách Plýtváka potravinového 

Příběh o jahodě a vyplnění 

připraveného pracovního listu a 

trimino.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Recyklohraní aneb Ukliďme si svět – poslední úkol 

o plýtvání potravinami 
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Krajské výsledky CELOROČNÍ HRY – Top 
10 nejaktivnějších škol v každém kraji 

21.05.2024 

 

Přinášíme výsledky CELOROČNÍ HRY s Recyklohraním v jednotlivých 

krajích. Prvních 10 nejaktivnějších škol v každém kraji od nás 

získá diplom v elektronické podobě. Tři nejaktivnější školy v 

kraji získají nabídku na finanční podporu exkurze do 

zpracovatelského závodu, do kompostárny, úpravny nebo čistírny 

vody nebo na ekofarmu. 

Děkujeme všem, kteří jste se zapojili. Oceněným gratulujeme! 

Výsledky v kraji – Středočeský kraj 

1 70875987 
Základní škola Týnec nad Labem, okres Kolín, 

příspěvková organizace 
7 986 

2 61904147 ZŠ J.J. Ryby Rožmitál pod Třemšínem 6 150 

3 70829489 
Základní škola a Praktická škola, Český Brod, 

Žitomířská 1359 
5 716 

4 71007202 Základní škola a Mateřská škola Tochovice 4 980 

5 75033275 
Základní škola a Mateřská škola Hvožďany, okres 

Příbram, příspěvková organizace 
4 803 

6 61894516 
Speciální základní škola a Mateřská škola Kladno, 

Pařížská 2199 
4 746 

7 49535021 
Základní škola T.G.Masaryka a Mateřská škola 

Poříčany, okres Kolín 
4 464 

8 75034824 
Základní škola Čáslav, Masarykova 357, okr. Kutná 

Hora 
4 460 

9 71000500 Základní škola Praskolesy, okres Beroun 4 399 

10 47014369 
Základní škola a Mateřská škola Lužná, příspěvková 

organizace 
4 153 
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Třetí ročník Celoroční hry Recyklohraní zná 
své vítěze 

21.05.2024 

 

Do třetího ročníku CELOROČNÍ HRY s Recyklohraním se zapojilo 

více než 1600 mateřských, základních a středních škol z celé 

České republiky. Na základě získaných bodů nyní zveřejňujeme 

výsledný žebříček. Vítězům upřímně gratulujeme!   

  

Školy na 20. - 30. místě  

20 70978204 ZŠ a MŠ Černíkovice 6 379 3 000 Kč 

21 70890773 Základní škola a Mateřská škola Opařany 6 353 3 000 Kč 

22 70944164 Základní škola Úsov, okres Šumperk 6 248 3 000 Kč 

23 70996229 
Základní škola a Mateřská škola Žďárná, 

okres Blansko, příspěvková organizace 
6 196 3 000 Kč 

24 53198 SŠ a ZŠ Tišnov 6 187 3 000 Kč 

25 61904147 ZŠ J.J. Ryby Rožmitál pod Třemšínem 6 150 3 000 Kč 

26 70152497 ZŠ a PŠ Kolowratská 6 032 3 000 Kč 

27 70695067 Základní škola a Mateřská škola Žalany 6 004 3 000 Kč 

28 583634 Základní škola Kaplice, Fantova 446 5 878 3 000 Kč 

29 70980071 ZŠ a MŠ Bitozeves 5 870 3 000 Kč 

30 46956981 Základní škola a Mateřská škola Buchlovice 5 859 3 000 Kč 

 

 

 
Líbila se mi kolonáda a městský úřad. Byly tam 

hezké hry a dobré jídlo. Škola se mi nelíbila. 

Cesta se mi nelíbila. Líbilo se mi v úpravně 

vody. Městský úřad byl také hezký. 

Líbilo se mi: městský úřad, sluneční hodiny, 

jeseter, cesta 

Nelíbila se mi: škola 

 

 

 

 

 

 

Ekospojky hodnotí výjezd do Poděbrad 



 

22 

 

 

 

 
Ahoj,  

 já jsem Vojta a chodím na základku v Rožmitále pod Třemšínem.  

 Naše škola je sice starší, ale nedávno ji renovovali, takže 

vypadá skoro jako nová. Ale to, co se u nás děje, by se mohlo 

rovnou točit jako nějaká komedie. Jo vážně, tady je vždycky něco. 

Máme tu několik legendárních učitelů. Třeba češtinářku paní 

učitelku Moravcovou. Je drsná, ale když pochopíš její styl, je 

s ní fakt sranda. A pak je tu paní učitelka Svobodová na matiku. 

Ta má takový speciální smysl pro humor, že ji většinou nikdo 

nechápe, ale to naší třídě nevadí. My se smějeme skoro pořád. A 

teď něco o legendě naší školy - 9.B, kam chodil můj bratr. Tyhle 

příběhy zná každý. Třeba jednou vyndali dveře z pantů a postavili 

je uprostřed třídy. Nebo ta díra ve zdi... Tohle je na dlouho, 

ale řeknu vám, to byla podívaná. Jejich kousky tu jsou pořád 

legendární.  

  Přestávky jsou u nás kapitola sama o sobě. To je čas, kdy 

se všechno děje. Běháme po chodbách, někdy trochu moc divoce, 

ale to k tomu prostě patří. Nejvíc u nás frčí přesně tohle – 

přestávky. V hodinách jsme sice trochu neklidní, ale o 

přestávkách, to je úplně jiná liga. Naše škola má jednu velkou 

výzvu, a to chování. Jo někdy je to divočina a učitelé si s námi 

musí poradit, ale to je součást naší povahy. A víte co? Máme 

Valentýnskou diskotéku. To je událost roku, na kterou se všichni 

těší. Tancuje se, soutěží se, je to prostě paráda. Jo a jsme 

taky eko škola. Třídíme odpad, staráme se o životní prostředí, 

a to je super. Škola nás učí, že se máme starat nejen o sebe, 

ale i o naši planetu.   

Tak tohle je naše škola. Je to místo, kde se pořád něco 

děje a kde je vždycky co vyprávět. A to je přesně to, co ji dělá 

tak výjimečnou. Ale o tom zas někdy jindy.   

S pozdravem  

Vojta Trefný, 7. B  

 

 

Od tří let jsem chodila do školky ve Věšíně. Rodiče mě nechali 

zde i ve škole. Je to malá školička. Nejdříve jsme byli spojeni 

první a druhá třída, potom třetí, čtvrtá a pátá. I přesto se mi 

tam moc líbilo a paní učitelka se nám stihla věnovat. Zažila 

jsem tu spoustu srandy a mám na co vzpomínat. Poté jsem přešla 

do školy v Rožmitále. Je to tu o něco jiné. I když jsme ve třídě 

sami sedmáci, je nás tu víc než ve Věšíne. Ve Věšínské škole má 

žák na týden službu na zvonění. Nezvoní jim to tam samo jako 

v Rožmitále. Ve Věšíně je jedna malá tělocvična. V Rožmitále 

jsou dvě velké tělocvičny. Mám tu i více kamarádů a kamarádek. 

Myslím, že tu zažiji ještě spoustu srandy. 

V. Sýkorová, 7. C 

 

 

Z prací našich žáků 

Co vypráví škola 
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Babička 

          Ráda bych vám představila mou babičku Evu, které je 68 

let. Bydlí v Bezděkově ve venkovském domku s menší zahrádkou. V 

domku bydlí s mým dědou Václavem. Ještě před rokem domek také 

obýval její pejsek Žuf, který už zemřel. Jiná zvířata nemá. 

          Ačkoliv jsou v babiččině věku šediny samozřejmostí, u 

mé babičky je to jinak. Vlasy má vždy upravené, a tak ji 

nepronikne ani jedna šedina. Vlasy mají růžový nádech a nosí je 

rozpuštěné. Své vřelé modré oči schovává za kulatými obroučkami 

brýlí, které nosí jen na čtení. Tvář jí zdobí malý nos a několik 

drobných vrásek. 

 Je moc hodná, vtipná, starostlivá a pečlivá. Také je velmi 

společenská, miluje chodit mezi lidi a na koncerty vážné hudby. 

 Babička je velká dáma, ale obličej má téměř vždy zamračený. 

V ruce obvykle nosí kabelku a ve druhé mobil, klíče nebo ji má 

volně podél těla. Když je naštvaná, její rty se k sobě přilepí 

a zamračí se. Tento výraz nemám v oblibě. Naopak, když je 

šťastná, rty má otevřené a krásně vřele se usmívá. 

 Jelikož je babi účetní, s lidmi komunikuje a jedná víceméně 

každý den. Je milá, ale když i někdo rozčílí, nebojí se to dát 

najevo. Vždy je slušná i v situacích, kdy je naštvaná, ať už na 

klienta nebo rodinného příslušníka. 

 Svoji práci má ráda, ale občas je toho moc. V jejím věku se 

stres nezvládá už tak jednoduše. Babi je odolná a nenechá se jen 

tak rozhodit. Kromě práce miluje procházky, vyjížďky na kole a 

přírodu. Na každé návštěvě u nás spěchá domů, aby stihla 

procházku. Dřív chodila s Žufíkem, ale teď už chodí sama. 

 Jestli je něco, co babi umí nejlíp, je to vařit. Její jídlo, 

které uvaří je vždy to nejlepší a pokaždé si ho vychvaluji. 

Zamlada hodně cestovala. Doteď na to vzpomíná. A zůstalo jí to, 

miluje výlety do zahraničí a dovolené. Každý rok ji bereme s 

námi do Chorvatska. 

 Babička je úžasný člověk, a ještě úžasnější babička. Je 

velmi extrovertní člověk. Jsem ráda, že ji mám, a moc mě mrzí, 

že se nevidíme zas tak často. Je mi velkým vzorem, chtěla bych 

vypadat jako ona v jejím věku. 

Eliška Skalíková, 7. B 

 

 

 

Táta 

Ráda bych vás seznámila s mým tátou. Jmenuje se Petr a letos 

mu bude čtyřicet šest let. Máme spolu vztah jako dcera s otcem. 

Táta se živí jako podnikatel s okny. 

Taťka měří asi metr osmdesát. Má modrozelené oči a tmavé 

vlasy. Obličej mu doplňuje úsměv či jakýkoliv jiný výraz. Často 

nosí džíny a triko, ale ani montérky mu nejsou cizí. Přijde mi, 

že má postavu tak akorát ani bych si ho v jiné nedokázala 

představit. 

Povaha je to, co ho dělá speciálním. Ve vážných situacích 

dokáže zachovat chladnou hlavu a následně to celé zlehčit a 

Charakteristika 
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udělat si legraci. Rád rozebírá všechno do detailu. Občas tím 

dokáže někoho pořádně vytočit. Jinak je sympatický a milý. Jeho 

povaha je jedna z věcí, kterou na něm mám ráda. Je to náš 

vtipálek. 

Jak už jsem zde zmínila, rád si dělá z někoho nebo z něčeho 

srandu, ale jeho výraz tomu neodpovídá. Celý den vypadá jako 

bručoun, ale když si začne z někoho dělat legraci, přichází jeho 

chvíle na to zazářit. Hodně rychle dokáže změnit obličej z 

bručouna na rozesmátého člověka. Když jsem byla malá, rád na mě 

ukazoval z prstů “Paroháče”. Postupem let ho teď ukazuju já na 

něj. 

Při seznamování nepůsobí zrovna přívětivě, někdy se snaží 

seznamování vyhnout. Setká-li se se známým nebo s někým, kdo mu 

sedl, je to prostě super sympatický chlap. Vztah k lidem má 

obvykle neutrální, když někoho nezná, není hned příjemný.  

Jak už jsem na začátku zmiňovala, taťka je podnikatel a zároveň 

také vlastník firmy. Takže vztah k práci je hlavní. V práci je 

to velký optimista. Má to tam rád a když je nějaký problém, hned 

ho za každých okolností vyřeší. Výlety do přírody se neobejdou 

bez nějaké přírodopisné přednášky. V přírodě tráví čas rád. 

Obvykle je spíše uzavřený, své emoce nedává najevo. Je 

klidný, ale když se rozčílí, všichni se mu raději vyhýbají. 

Nebojí se říkat lidem pravdu do očí, ať už je jakkoliv 

nepříjemná. Náš táta je technický typ, manuálně zručný. Když 

něco neumí nejlépe, sám se to rychle naučí. Je to výjimečný 

vypravěč, fotbalista (teoretik), potápěč, myslivec, rybář, 

stavitel a čtyřkolkář.  

Velice rád hlasitě přemýšlí na gauči u televize. Jeho 

hlasitému přemýšlení nepřekáží ani reklama. Nejraději se dívá na 

fotbal, ať v televizi či na stadionu. O víkendu nejraději 

betonuje a štípe dříví. Odpočívá při plavání nebo ve vířivce.  

Táta je pro mě vzorem. Naučil mě tolik věcí a jsem za to ráda. 

Hlavně mě naučil se nebát vystoupit z řady a také to, že člověk 

dokáže cokoliv, za čím si jde! 

Tereza Šourková, 7. B 

 

 

 

 

V květnu se naše sedmé ročníky 

zúčastnily besedy na téma nikotin 

s panem Tylšem z Jakobby Hobby. 

Dozvěděli jsme se o tom, kolik 

nikotinu se dostane do těla kouřením 

normální tabákové cigarety, ecigaret, 

icosu a elfbarů či žvýkáním liftů. 

Jednotlivé možnosti jsme viděli 

v porovnání a dozvěděli jsme se, co 

vše se nám ještě do těla může dostat 

užitím každého moderního přípravku, 

který postupně nahrazuje cigarety. Pan 

Beseda Nikotin 
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Tylš mluvil moc hezky, měl i několik 

příkladů ze své praxe, protože pracuje 

v odvykacím centru. Během besedy se 

nás ptal, získávali jsme body a na 

konci dva žáci z každé třídy vyhráli 

jedinečný odznak.  

 

 

 

 

 

 

 

 

V brzkých ranních hodinách se 20. května deváťáci vydali na 

dvoudenní exkurzi do zahraničí. Naším prvním cílem byl rakouský 

Salzburg, rodiště W. A. Mozarta. Prohlídku města jsme začali u 

zámku Mirabell, následovala procházka Starým městem, neminuli 

jsme ani rodný dům W. A. Mozarta. Počasí nám přálo, a tak i 

výhled z pevnosti Hohensalzburg na celé město a okolní hory byl 

úchvatný. První den jsme zakončili prohlídkou zámku Hellbrunn, 

kde jsme si nejvíce užili vodní hrátky v zámeckých zahradách. 

Druhý den jsme měli rezervovanou prohlídku solných dolů v 

Berchtesgadenu s přednáškou o vzniku soli, s projížďkou na 

podzemním jezeře a s jízdou na dřevěné skluzavce. Odpoledne nás 

vyvezly speciálně upravené autobusy až na samotný vrchol 

Kehlsteinu k Hitlerovu Orlímu hnízdu. Odtud jsme měli Alpy jako 

na dlani. Samotný závěr našeho dvoudenního putování patřil 

vycházce ke Královskému jezeru. Ve večerních hodinách jsme se 

šťastně a s krásnými zážitky vrátili domů. 

A. Červená, 9. A 

Salzburg 
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Školní noviny, číslo 9, ročník 2024, vydává Základní škola J. J. Ryby 

Rožmitál pod Třemšínem jako své školní noviny.  Vychází 1x za měsíc.  

Redakce se vyhraňuje právo na zveřejňování příspěvků ve ŠN, právo zkrátit 

či odmítnou příspěvky a zodpovídá za vytištěný text.  Připravila                  

Mgr. Eliška Moravcová za podpory ostatních vyučujících, zástupců Ekospojek                   

a Školního parlamentu Rybičky.  Email: skolnicasopis@zsrozmital.cz  
školní interní uložiště Výměna-Učitelé-Třemšínské listy - Školáček 

Akce školy – červen 

 

➢ 5. června – Národní divadlo (8. ročník) 

➢ 5. června – ZOO farma Zelčín (2. ročník) 

➢ 5. června – návštěva MŠ Vranovice 

➢ 6. června – návštěva ZŠ Věšín 

➢ 11. června – Muzeum Karlova mostu (7. ročník) 

➢ 11. června – Jump aréna Tábor (2. ročník) 

➢ 13. – 14. června – vodácký kurz Veselí nad Lužnicí (8.B) 

➢ 13. června – Praha (5. ročník) 

➢ 13. června – 14. ročník CO2 ligy v Senátu, ZOO Praha (ekotým + vítězové „sběrači“) 

➢ 18. června – Vyšehrad + Muzeum Policie (6. ročník) 

➢ 19. června – vycházka do okolí (6. ročník) 

➢ 19. června – Čechova stodola (4. ročník) 

➢ 19. června – T-Mobile Olympijský běh 

➢ 20. června – závěrečná pedagogická rada 

➢ 20. června – Písek (9. B) 

➢ 24. června – fotbalový turnaj (1. stupeň) 

➢ 24. června – zeměpisná vycházka (7. ročník) 

➢ 25. června – fotbalový turnaj (2. stupeň) 

➢ 25. června – Park Mirakulum (6. ročník) 

➢ 25. června – Park Mirakulum (1. ročník) 

➢ 26. června – Věznice Příbram (završení projektu „Kam chceš dojít“, 8. ročník) 

➢ 26. června – Stužkovaná 9.A 

➢ 26. června – Dvořákova Vysoká (7. ročník) 

➢ 21. června – závěrečná pedagogická rada 

➢ 26. června – fotbalový turnaj (I. stupeň) 

➢ 27. června – fotbalový turnaj (2. stupeň) 

➢ červen – Stužkovaná 9.B 

➢ 28. června – slavnostní zakončení školního roku 2023–2024 

➢ 29. června – 2. září – hlavní prázdniny 

 

Další informace a foto z akcí školy na www.zsrozmital.cz pod odkazem Foto z akcí školy. 
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